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WOJNA NA GÓRZE
To, co dzieje się na szczytach władzy staje się 
coraz mniej jasne dla „przeciętnego Polaka”. 
Wojna na górze przybiera coraz bardziej 
ostre formy. Wzajemne obelgi, podejrzenia 
o agenturę i straszenie Trybunałem Stanu 
to tylko niektóre przykłady zaostrzenia 
konfl iktu na linii prezydent – premier.
Polacy czują coraz większe zażenowanie 
obserwując konfl ikty między rządem a 
prezydentem. Politycy w swoich sporach 
wykorzystują niezbyt ścisłe zapisy konstytucji. 
Może czas wreszcie ją zmienić? PiS chciałby 
stworzenia w Polsce systemu zbliżonego do 
francuskiego lub amerykańskiego, nawet można 
by rzec rosyjskiego z silnym prezydentem i pod-
porządkowanym mu rządem. Faktycznie, władza 
zostałaby złożona w ręce jednostki. Gdyby taki 
model obowiązywał obecnie, Lech Kaczyński 
samodzielnie podjąłby decyzję o ulokowaniu w 
Polsce tarczy rakietowej, a do Brukseli leciałby 
rządowym samolotem bez premiera. Niektórzy 
jednak mają zupełnie inne spojrzenie. Część 
polityków przechyla się obecnie do wariantu 
z głową państwa pozbawioną wszelkich 
uprawnień. Prezydenta, tak jak w Niemczech, 
wybierałby parlament, a on sam mógłby się 
najwyżej uśmiechać na zdjęciach, ponieważ 
jego funkcja byłaby wyłącznie reprezentacyjna. 

Pełnia władzy spoczywałaby w rękach rządu i 
jego premiera. Oba modele mają swoje plusy 
i minusy, lecz gwarantują jedno: stabilizację. 
Władza zostaje przeniesiona do samodzielnego 
ośrodka decyzyjnego, co wyklucza konfl ikty na 
linii prezydent-premier. Bo któryś z nich po 
prostu nie miałby nic do gadania. Niestety, po 
wyborach w 2007 roku wszelkie propozycje 
na temat zmian konstytucji przestały być 
wysuwane. Wśród polityków zapadła solidarna 
cisza, jeśli chodzi o ten akurat temat. Przyczyna 
takiego stanu rzeczy może być prosta. Otóż, do 
reformy zapisów ustawy zasadniczej potrzeba 
powszechnego politycznego konsensusu. A 
przecież ostatnie, co potrafi ą nasi politycy, to 
dojść do porozumienia w jakiejkolwiek sprawie. 
Niestety, brak jednoznacznych uregulowań 
prawnych w tej sprawie powoduje, że będziemy 
mieli ciągle do czynienia z takimi sytuacjami. 
Trwająca zimna wojna domowa na szczytach 
władzy pokazuje groźną kruchość naszych norm 
i zasad ustrojowych. Zniechęca też obywateli 
do interesowania się rodzimą polityką. Coraz 
więcej ludzi ma jej poprostu dosyć. Powszechny 
stosunek do wojenki na szczytach władzy 
doskonale oddaje wierszyk: „na łące pastuszek 
koło krówki chodzi, ja idę do domu, co mnie to 
obchodzi”. Nie ma natomiast wojny w Gminie. 

Współpraca pomiędzy wójtem a radnymi i 
przewodniczącym rady układa się doskonale. 
Zyskuje na tym Gmina i jej mieszkańcy, bo 
przecież jak mówi porzekadło „zgoda buduje, 
niezgoda rujnuje”. Nie znaczy to jednak, że w 
Gminie żyje się nam bezproblemowo. Na razie 
trwają gorączkowe prace nad przyszłorocznym 
budżetem Gminy. W ubiegłym tygodniu Wójt 
Leszek Kuliński spotkał się w tej sprawie z 
dyrektorami i księgowymi wszystkich jednostek 
organizacyjnych oczekując wyważonych 
propozycji do przyszłego budżetu. Jego 
konstrukcja będzie wymagała sporo wysiłku. 
Lwią część budżetu pochłonie jakże potrzebna 
budowa kanalizacji ściekowej. Niebagatelną 
część przeznaczyć będzie trzeba na oświatę 
i rosnące gwarantowane pensje nauczycieli, 
spłatę zaciągniętych kredytów i zobowiązań. 
Muszą się też znaleźć w nim pieniądze na 
niezbędne remonty i inwestycje w Gminie. I choć 
wszystko wskazuje na to, że przyszłoroczny 
budżet będzie pod znakiem zaciskania pasa, to 
jak twierdzi wójt wszystkie obiecane wcześniej 
ważniejsze tematy znajdą w nim swoje miejsce. 
Do realizacji przyszłorocznego budżetu jak 
najbardziej potrzeba ogólnej zgody, a tej w 
Gminie nie brakuje.         Tomasz Włodkowski 

W najpiękniejszym dniu
 całego roku szkolnego

Dniu Nauczyciela, 
składamy

najserdeczniejsze życzenia
wszystkim nauczycielom

i pracownikom administracji 
szkolnej

życząc dużo zdrowia,
wytrwałości, uśmiechu,

mnóstwa sukcesów zawodowych
oraz pomyślności w życiu 

osobistym.

Przewodniczący Rady
Gmina Kobylnica

Józef Gawrych

Wójt
Gminy Kobylnica
Leszek Kuliński
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•  9 września 2008 

Porządek sesji :
1. Otwarcie XXV sesji Rady Gminy I stwierdzenie 
  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXIV/2008 z sesji Rady 
  Gminy z 29 lipca 2008 r. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o 
  działaniach podjętych w okresie 
  międzysesyjnym.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w 
  okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja z wykonania budżetu Gminy za 
  I półrocze 2008 r. oraz z przebiegu realizacji
  inwestycji gminnych.
7. Informacja dot. wypoczynku letniego dzieci i 
  młodzieży organizowanego przy współudziale
  Gminy Kobylnica.
8. Przygotowanie szkół działających na terenie 
  Gminy do realizacji obowiązku szkolnego
  2008/2009.
9. Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy: 
  - o zmianie uchwały w sprawie udzielenia 
    pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na
    przebudowę drogi powiatowej w Gminie
    Kobylnica,
  - o zmianie uchwały w sprawie budżetu Gminy 
    Kobylnica na 2008 r., oraz o zmianach w
    budżecie Gminy Kobylnica na 2008 rok,
  - w sprawie zmian w programie gospodarczym 
    pn. „Plan Rozwoju Lokalnego Gminy Kobylnica
    na lata 2007-2013”,
  - w sprawie  upoważnienia Wójta Gminy 
    Kobylnica do reprezentowania Rady Gminy
    Kobylnica przed sądem administracyjnym,
  - w sprawie przystąpienia do sporządzenia
    zmiany miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego „Kobylnica- Południe”,
  - w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
    miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego dla działek 1006/9, 1006/10
    oraz części działek 574, 582, 713/5, 1006/5,
    1169 obręb Kobylnica,
  - przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
    planu zagospodarowania przestrzennego dla
    części działek nr 1125, 1191, 1128/1, 1128/2,
    1130, 1131, 1132, 1133 obręb Kobylnica,
  - przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla
    Gminy Kobylnica”.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Zakończenie  XXV– sesji Rady Gminy
  Kobylnica.

Ciszą cmentarną ukołysani,
 z dala od życia i znoju,

 dobiwszy wreszcie cichej przystani, 
odpoczywają w pokoju.

Elżbieta Daniszewska “Zaduszki” [fragm.] 

Są dni pełne radości, szczęścia i uniesień. Ale są też inne - pełne zadumy i smutku. I taki jest 
listopadowy dzień, kiedy to przychodzimy na cmentarze, zapalamy znicze, wzdychamy, tęsknimy 
i... odchodzimy. Niestety, życie ma swój początek i swój koniec. Tylko od nas zależy, co ocalimy i o 
czym będziemy pamiętać. Pomyślmy przez chwilę o tych, którzy odeszli w tym roku: 
ADAMCZYK PIOTR KAZIMIERZ, BOBIŃSKA TERESA, BOMBA ALEKSANDER, BUĆKO 
TADEUSZ, CHLEBOWSKA HONORATA ELŻBIETA, CUDZIŁO FRANCISZEK, CYBOWICZ 
IGNACY, DUDEK MARIAN, DZIUBA PIOTR PAWEŁ, FIECEK MARIA, FURTAK BOLESŁAW, 
GAŁĄZKA TADEUSZ, GĄBARCZYK JAN, GÓRECKI ŁUKASZ, GREGOREK STANISŁAW, 
IWANOWSKI STANISŁAW, IWAŃSKI SYLWESTER HENRYK, JERZYK MARIA WANDA, 
JĘDRUSZKO HELENA, JODA JAN, KACZMARSKA STANISŁAWA, KANCLERZ HELENA, 
KARPOWICZ PAWEŁ, KASPROWICZ KATARZYNA, KELLER ROMAN, KĘPIŃSKA TERESA, 
KICZKIERUK TERESA JADWIGA, KOGUTEK JAROSŁAWA, KONIECZNA JOANNA 
JADWIGA, KOWALSKI KAZIMIERZ, KOZICKI WIESŁAW, KOZIOŁ WŁODZIMIERZ, KUBICZ 
TERESA, LEWANOWSKA JULIANNA, MAKSYMIUK JÓZEF, MERCZ GERHARD, MILASZ 
EDWARD MICHAŁ, NITSCHE WOLFGANG, OLSZEWSKA HELENA, OLSZEWSKI MAREK, 
OMAZDA FELIKSA, OSTROWSKA STANISŁAWA, PACAN ANDRZEJ, PIANKA JÓZEF, 
PŁATEK PAULINA, POTIUK MACIEJ BERNARD, PRZYGODZKA WŁADYSŁAWA ZOFIA, 
PRZYGODZKI ZBIGNIEW JAN, RAKOWSKI TADEUSZ, RĄG DANUTA, ROMANÓW IRENA, 
RUDNIK LUCYNA TERESA, RUDŹ RAJMUND LESZEK, SAFARYN MIECZYSŁAW, SAŁAJ 
BRONISŁAW, SEEMANN WIOLETTA TERESA, SKROCKI JÓZEF, SŁONCZYŃSKI ANDRZEJ 
KAROL, SOBIERAJ MARIOLA EWA, SOBOTA ZOFIA, SPAŁA WANDA, SZYDŁOWSKA 
ZOFIA, SZYDŁOWSKI STANISŁAW, TERLECKA ANNA, TOKARZ BOGUMIŁA AGNIESZKA, 
ULBRICH TERESA STANISŁAWA, WASIELEWSKI STANISŁAW, WIENCKIEWICZ KAZIMIERZ, 
WIŚNIEWSKI WIESŁAW MIROSŁAW, WITKOWSKA TERESA, WOJCIECHOWSKI JERZY, 
ZIELONKA ANNA, ŻYSZKOWSKI HENRYK.

Wieczny odpoczynek racz Im dać Panie, a Światłość Wiekuista niechaj Im świeci na wieki wieków 
Amen.

W ostatnim wrześniowym numerze Kuriera Sołeckiego napisaliśmy w sposób emocjonalny, 
że bloków komunalnych w Słupsku buduje się jeden na kilka lub kilkanaście lat. Nie miało 
to jednak charakteru informacji statystycznej. Na życzenie Pana Prezydenta Macieja 
Kobylińskiego zamieszczamy w tej sprawie

Sprostowanie
Nieprawdą jest, że- cytuję: „Tymczasem blok komunalny w Słupsku budowany jest jeden 
na kilka lub kilkanaście lat”. Wyjaśniam, że w 2004 roku w Słupsku wybudowano jeden 
budynek komunalny – 40 mieszkań, w 2005 roku trzy budynki komunalne – 168 mieszkań, 
w 2006 roku jeden budynek komunalny – 48 mieszkań. Natomiast obecnie w realizacji 
(2008 – 2009) znajdują się dwa bloki komunalne – 96 mieszkań” – koniec sprostowania.
Mariusz Smoliński Rzecznik Prasowy Macieja Kobylińskiego.

Od redakcji
Rzeczywiście przyznać należy, że w okresie prezydentury Pana M. Kobylińskiego 
wybudowano w Słupsku pięć budynków komunalnych. Za wprowadzenie w błąd naszych 
czytelników przepraszamy.

Rada Gminy
uchwaliła
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•  7 października  2008 

Porządek sesji :

1. Otwarcie XXVI sesji Rady Gminy – stwierdzenie 
  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXV/2008 z sesji Rady Gminy  
  z 9 września  2008 roku. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o 
  działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie
  międzysesyjnym. 
6. Przedstawienie informacji dot. analizy oświadczeń 
  majątkowych.
7. Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:
  - przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy
    Kobylnica” członkiniom chóru ludowego „Ruczaj”
    Paniom: K. Binkowskiej, L. Bonatowej, 
    C. Bubnowskiej, C. Dolatowej, K. Gajowej,
    C. Grygier, L. Harasimiukowej, J. Kalskiej, 
    I. Kochańskiej, C. Kozaczukowej, W. Krasuckiej, 
    M. Kucharskiej, K. Kulczykowej, L. Nowakowej, 
    Z. Pietrzakowej, J. Szatrawskiej, Z. Urban,  
    T.Żyszkowskiej oraz Prezes Związku Kombatantów
    RP i Byłych Więźniów Politycznych H. Klingier
  - budżetu Gminy Kobylnica na 2008 r., oraz o 
    zmianach w budżecie Gminy Kobylnica na 2008 rok,
  - zmian programu gospodarczego pn. „Plan Rozwoju
    Lokalnego Gminy Kobylnica na lata 2007-2013”, 
  - zmiany miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego „Kobylnica-Południe” dotyczącej 
    terenu działek nr 1032,1033/1, 1033/2, 1033/3,
  - zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
    przestrzennego „Kobylnica-Południe” dotyczącej 
    terenu działki nr 725/9,
  - zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
    przestrzennego „Kobylnica-Południe” dla części 
    terenu położonego w rejonie rzeki Kamieniec,
  - zmiany miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego „Kobylnica-Południe” dla części 
    terenu położonego w rejonie ulicy Kasztanowej,
  - zmiany miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego „Kobylnica-Północ” dla części terenu
    położonego w rejonie ulicy Witosa.
8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Zakończenie  XXVI– sesji Rady Gminy Kobylnica.

Rada Gminy
uchwaliła

Do Banku Gospodarstwa Krajowego 
w Warszawie wpłynął wniosek Gminy 
Kobylnica o dofinansowanie budowy budynku 
mieszkalnego w Kwakowie z przeznaczeniem 
na mieszkania socjalne w wysokości 20% 
jego wartości. Po pozytywnym rozpatrzeniu 
wniosku Gmina planuje rozpoczęcie budowy 
w kwietniu przyszłego roku. W budowanym 
budynku znajdzie się 12 mieszkań typu  
M-1 (pokój z aneksem kuchennym, łazienka, 

Już w przyszłym roku nowe osiedla domków jednorodzinnych  
w Łosinie zostaną włączone do sieci kanalizacyjnej

Trwają prace na ul. Modrzewiowej w Łosinie związane z rozbudową sieci wodociągowej i kanalizacji 
sanitarnej wraz z przepompownią ścieków. Prace, polegające na ułożeniu sieci kanalizacyjnej 
sanitarnej o długości 590 mb, sieci kanalizacji tłocznej o długości 423 mb i sieci wodociągowej 
o długości 423 m wraz z budową przepompowni, wykonuje Zakład Usług Wodnych ze Słupska. 
Wartość prowadzonych robót wyniesie 267 000 zł.    Red.

Trwają prace wykończeniowe przy budowie kompleksu boisk w ramach programu „Orlik” w Kwakowie. Obecnie 
wykonywany jest montaż 8 lamp oświetleniowych boiska i ogrodzenie. Za bramkami ogrodzenie będzie 
odpowiednio podwyższone zabezpieczając w ten sposób przed wypadnięciem piłki poza boisko. Montowane 
jest również zaplecze socjalno - sanitarne o powierzchni 58,62 m2. Tak zwany moduł kontenerowy składać się 
będzie z pomieszczeń dla trenera, magazynku, sanitariatów oraz przebieralni z łazienkami. Wykonywane są 
również ciągi komunikacyjne z kostki polbrukowej. Całość składać się będzie z dwóch boisk: boiska piłkarskiego 
o wymiarach 30 m x 62 m z nawierzchnią z trawy syntetycznej, wyposażonego w bramki aluminiowe z siatkami 
oraz boiska wielofunkcyjnego o wymiarach 19,10 m x 32,10 m z nawierzchnią poliuretanową, wyposażonego 
w stojaki z siatką do koszykówki, słupki z regulowaną wysokością i siatką do siatkówki. Obiekt zostanie 
podłączony do sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i elektrycznej.    TW

„ORLIK” W KWAKOWIE

pomieszczenie gospodarcze, korytarz) o 
pow. 37 m2 i 12 mieszkań typu M-2 (pokój z 
aneksem kuchennym, sypialnia, łazienka, 
pomieszczenie gospodarcze, korytarz) o pow. 
40 m2. Budowa budynku prowadzona będzie 
w ramach rządowego wsparcia finansowego z 
funduszu dopłat tworzenia mieszkań socjalnych. 
Koszt budowy całego budynku wyniesie 
3 111 577,89 zł.

TW

CZEKAJĄ
NA DOFINANSOWANIE
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Rozbudowywana jest sieć wodo-
ciągowa na nowych osiedlach w 
Łosinie. Od ulicy Wichrowej do 
budowanej słupskiej obwodnicy 
układana jest sieć wodociągowa o 
długości 1795 m oraz prowadzony 
jest montaż stacji podnoszenia 
ciśnienia. Prace wykonuje Eko-
wodrol z Koszalina. Wartość 
prowadzonych robót wyniesie  
482 000 zł.

 Inf. własna  

Zakończony został I etap budowy 
oświetlenia na Osiedlu Kwiatowym. 
21 lamp zostało zamontowanych na 
ulicy Kwiatowej, Makowej i Różanej. 
Prace wykonała firma Eltom ze 
Słupska. Wartość wykonanych prac 
wyniosła 80000 zł. Już w listopadzie 
zostaną zainstalowane 3 lampy na 
ulicy Storczykowej. Pozostałe ulice 
Osiedla Kwiatowego będą miały 
oświetlenie w przyszłym roku.

TW

Podjęte zostały prace zabezpieczające pałac w Ściegnicy przed skutkami 
nadchodzącej zimy. Prace polegają głównie na zabezpieczeniu budynku 
przez częściową wymianę deskowania dachu, pokrycie go papą, wymianie 
rynien, wykonaniu obróbek kominów. Pozwoli to na kolejne przetrwanie 
zabytkowego obiektu przed dalszą dewastacją. 

TW

W ramach właściwego, bieżącego utrzymania dróg gminnych o nawierzchni 
gruntowej prowadzone będą prace drogowe polegające na profilowaniu 
ich równiarką i zagęszczeniem walcem samojezdnym. Opady deszczowe 
oraz jesienne prace na polach spowodowały znaczne ich uszkodzenie. 
Przeprowadzane prace znacznie poprawią ich przejezdność.

Red.

Jaśniej
na Osiedlu Kwiatowym

BĘDZIE WODA Nie będzie niszczał

ZADBAJĄ O GMINNE DROGI

Wniosek Gminy Kobylnica nie znalazł się na liście projektów 
rekomendowanych do dofinansowania z funduszy unijnych

Szkoda, już po raz drugi został odrzucony wniosek Gminy Kobylnica w sprawie przebudowy ul. prof. 
Poznańskiego, budowy wiaduktu nad przejazdem kolejowym i trzech rond m.in. na skrzyżowaniu ze 
słupskimi ulicami Szczecińską i Poznańską. Projekt połączenia ciągów komunikacyjnych Słupska z 
Kobylnicą nad torami kolejowymi powstał kilka lat temu. Gminie nie udało się uzyskać dofinansowania 
w poprzednim okresie budżetowania (lata 2004-06). Samorząd szacował wtedy koszt na 30 mln 
zł. Dziś wiadomo, że koszty byłyby wyższe o 20 mln zł. Projekt uległ też modernizacji w związku z 
budową centrum handlowego Arena i przebudową ulicy Grottgera i Krzywoustego w Słupsku. Ulica 
Grottgera miała połączyć się z ulicą Kolejową w Kobylnicy, a ul. Przemysłowa z ul. Poznańską. 
Planowana inwestycja znacznie usprawniłaby ruch drogowy w tej części miasta i gminy. Koszt prac 
związanych z przebudową według poprawionego już projektu wynosił 50 mln zł. Gmina Kobylnica 
miała przeznaczyć 10 mln zł (wydała już trzy mln na opracowanie projektu i wykup gruntów). 4,5 
mln zł miało pochodzić z budżetu Słupska. Pozostała część pieniędzy pochodzić miała z funduszy 
unijnych. Projekt zakładał budowę ronda na skrzyżowaniu ulic prof. Poznańskiego, Głównej, 
Sportowej, Rzecznej, połączenia ul. Przemysłowej z ul. Główną, budowę wiaduktu kolejowego przy 
ul. prof. Poznańskiego wraz z odcinkami dojazdowymi oraz przebudowę ul. prof. Poznańskiego 
wraz z budową ronda przy połączeniu z ul. Szczecińską. Wójt Leszek Kuliński złożył w tej sprawie 
odwołanie do wojewody pomorskiego.      TW

Zakończone zostały prace związane z 
wykonaniem kanalizacji deszczowej 
na Osiedlu Kwiatowym W Kobylnicy. 
Wykonująca roboty Firma Gazoefekt z 
Płaszewa ułożyła 275 mb sieci kanalizacji 
deszczowej wraz z przykanalikami. Wartość 
wykonanych prac wyniosła 141000 zł. 
Nareszcie woda z dróg i z dachów posesji 
nie będzie zalewać piwnic. Poprawie 
ulegnie też przejezdność ulic zwłaszcza po 
ulewnych deszczach. Gazoefekt zakończył 
również układanie kanalizacji deszczowej o 
długości 200 mb na ulicy Sportowej i 35 mb 
na ulicy prof. Poznańskiego w Kobylnicy. 
Wartość tych prac wyniosła 91000 zł.

Inf. własna

ZAKOŃCZONO PRACE
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 W sobotę 18 października ku zadowoleniu 
okolicznych mieszkańców swoje podwoje 
otwo-rzył przy ul. Głównej w Kobylnicy 
sklep spożywczo - monopolowy należący 
do sieci ”Żabka”. Jest to kolejny większy 
sklep tej branży w Kobylnicy. Mieszkańcy 
Kobylnicy mają teraz do wyboru sporo 
placówek handlowych, a o ich względy 
właściciele sklepów będą musieli zabiegać 
konkurencyjnymi cenami i wysoką jakością 
sprzeda-wanego towaru.  TW

„ŻABKA”
JUŻ OTWARTA

W środę 1 października ruszyła rejestracja 
przedpoborowych z Gminy Kobylnica. 
Zgłaszać powinni się mężczyźni urodzeni w 
1990 roku.
Obowiązkowi rejestracji podlegają też wszyscy 
mężczyźni urodzeni między 1984 a 1989 rokiem, 
którzy dotychczas nie stawili się do rejestracji. 
Rejestracja odbywa się będzie w Urzędzie 
Gminy przy ulicy Głównej 20. Zgłaszający się 
przedpoborowi powinni przynieść ze sobą dowód 
osobisty, lub inny dokument, który potwierdzi 
ich tożsamość. Spis przedpoborowych trwać 
będzie do końca października. Czasy się 
zmieniły i wielu młodych ludzi nie tylko nie 
zamierza unikać wojska, ale wręcz za wszelką 
cenę chce do niego trafić. Przedpoborowi, którzy 
nie zarejestrują się w określonym terminie, 
podlegać będą karze grzywny lub nawet 
pozbawienia wolności. Do końca października 
prowadzony będzie spis mężczyzn, którzy 
w tym roku kończą 18 lat. Rejestracji 
przedpoborowych nie podlega obywatel polski, 
który ma podwójne obywatelstwo i na stałe 
mieszka poza granicami Polski. Ponieważ 
5 sierpnia 2008 roku rząd przyjął „ Program 
profesjonalizacji Sił Zbrojnych Rzeczypospolitej 
Polskiej na lata 2008 – 2010”, przewiduje się, 

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej, w  
szkołach odbyły się uroczyste spotkania 
nauczycieli, pedagogów  i pracowników 
oświaty. Dzień Edukacji Narodowej, 
zwany do 1982 roku Dniem Nauczyciela, 
związany jest z datą utworzenia Komisji 
Edukacji Narodowej - 14 października 1773 
roku. Dzięki Komisji Edukacji Narodowej 
szkolnictwo polskie w XVIII w osiągnęło 
jeden z najwyższych poziomów nauczania 
w Europie. To polskie święto, obchodzone 
14 października, przypomina o najlepszych 
tradycjach intelektualnych naszego narodu. 
Nagradza się wówczas zasłużonych 
nauczycieli w podziękowaniu za ich trud 
i poświęcenie w kształceniu młodego 
pokolenia. Dzień Edukacji Narodowej, 
święto szkoły i nauczycieli, obchodzone 
jest uroczyście we wszystkich placówkach 
oświatowo-wychowawczych.
Wszystkim nauczycielom i pracownikom 
oświaty życzymy wielu sukcesów i 
satysfakcji z wykonywanej pracy. 

Redakcja

W sali gimnastycznej Szkoły 
Podstawowej im. Polskich Olim-
pijczyków w Kwakowie odbyła 
się wystawa dziecięcych prac 
malarskich powstałych podczas 
letniego pleneru malarskiego. 
Organizatorem wystawy i pleneru 
w ramach dwóch projektów: 
”Historia w szkło i farby zaklęta” 
oraz „Świetlica środowiskowa” była 
„Powiatowa” Spółdzielnia Socjalna 
w Kwakowie. Pokazane prace na 
wystawie świadczą o tym, że mamy 

We wtorek 14 października 
swoje święto obchodzili 

nauczyciele
i pracownicy oświaty

W Gminie kończy się rejestracja 
przedpoborowych

że od przyszłego roku przedpoborowy nie 
będzie musiał stawiać się do rejestracji. Rejestr 
przedpoborowych ma być sporządzany jedynie 
w oparciu o dane zawarte systemie PESEL. 
Ponadto - po przeprowadzeniu stosownych 
zmian w przepisach prawa - idea poboru 
(prawdopodobnie pod nazwą „ kwalifikacji 
wojskowej”) zostanie także utrzymana w latach 
następnych. Tyle, że pobór to przede wszystkim 
określenie zdolności poborowych do czynnej 
służby wojskowej, a nie wcielanie do wojska.

TW

WYSTAWA DZIECIĘCYCH PRAC 
MALARSKICH W KWAKOWIE

w Gminie Kobylnica bardzo zdolnych młodych ludzi od lat 4 do 18. Prace obejrzeli zaproszeni 
goście oraz rodzice uczestników projektu. Trwa natomiast do 31 listopada konkurs plastyczny pod 
tytułem „Piękna Polska cała, ale nasza Gmina najpiękniejsza” organizowany również w ramach 
tych samych projektów dla uczniów szkół z terenu Gminy Kobylnica. Konkurs organizowany jest 
w czterech kategoriach: „Obiekty historyczne Gminy Kobylnica”, „Obiekty przyrodnicze Gminy 
Kobylnica”, „Jak sobie wyobrażam Gminę Kobylnica za 20 lat.”, „Krajobraz Gminy Kobylnica” 
Patronat nad konkursem sprawuje Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński. Prace prosimy nadsyłać 
pod adresem: „Powiatowa” Spółdzielnia Socjalna 76-251 Kwakowo, Ul. Słupska 16/3. Wyniki 
zostaną ogłoszone w połowie grudnia. Nadesłane prace oceniać będzie komisja powołana przez 
„Powiatową” Spółdzielnię Socjalną. W skład komisji wchodzą mieszkańcy Gminy Kobylnica 
oraz przedstawiciele organizacji pozarządowych działających na terenie Słupska i posiadający 
wykształcenie plastyczne.       UC
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stronnicze. To co się dzieje jednak obecnie w państwie, niby praworządnym, to już na kpinę 
wyraźną zakrawa. Że interesy partyjne od dawna prym wiodą nad interesem narodu, wie już 
każde dziecko w prywatnym przedszkolu. O tym, jak z Norwida zrobić dochodowy interes 
wie doskonale cała serialowa „Rodzina zastępcza” i jej przesympatyczny cwaniaczek - 
Fifi. Jak robić interesy na historycznej pamięci Polaków, uczy nas jednak wyłącznie IPN. 
Ten akronim, ja przynajmniej na własny użytek, tłumaczę sobie jako instytut propagowania 
nienawiści. Szerzenie tego wzniosłego uczucia stało się podstawowym celem działalności 
tej na wskroś przeżartej politykierstwem instytucji. Ta wylęgarnia Cenckiewiczów, 
Gontarczyków i innej pseudonaukowej zbieraniny, wali na oślep, najchętniej byłych już 
prezydentów RP. Jak można za państwowe pieniądze, na państwowych etatach pisać 
prywatnie wydawane bzdury o Lechu Wałęsie? Jak można, ciągać po sądach, dla samej 
mściwej wyłącznie satysfakcji, prawie dziewięćdziesięcioletnich starców, którzy przeszło 
ćwierć wieku temu podjęli decyzję mającą na celu, przynajmniej w ich przekonaniu, 
ratowanie kraju? Piszę o mściwej satysfakcji, z pełną premedytacją, bo nawet służalcze 
„badacze historii” z ipeenu, o kary dla „autorów” stanu wojennego nie wnoszą. Kuli w łeb i 
natychmiastowego wykonania wyroku, jeszcze przed orzeczeniem winy, żądają tylko dwaj 
braciszkowie postury raczej niewielkiej, ale za to dużego serca pełnego chrześcijańskiego 
miłosierdzia. Nikt kwestionować nie może prawdy, że tamte dramatyczne dni pociągnęły 
za sobą wiele ludzkich dramatów. Nikt jednak przy zdrowych zmysłach będący, nie 
powiąże ich z samym aktem wprowadzenia wojennego stanu. Wiem jak zareagują rodzimi 
hurrapatrioci, ale pacyfistyczny program Jaruzelskiego ofiar w ludziach w żadnej mierze 
nie przewidywał, czego nie można powiedzieć nawet o bohaterskim zrywie Warszawy, 
gdzie dowódcy przewidywali, ile on ofiar pochłonie. Głupota ipeenowskich prokuratorów, 
których o agenturę na rzecz komuny trudno posądzać, polega jeszcze i na tym, że dają 
swym wrogom do reki mikrofon, kierują na nich jupitery i kamery światowych stacji 
telewizyjnych. Mieć taką reklamę za friko życzyłby sobie każdy polityk. Generał Jaruzelski 
potrafił z tego skorzystać z podniesionym czołem. Kiszczak za to na odwrót, ma wszystkich 
w opuszczonych spodniach. Ja tylko czekam, kiedy rozpocznie się proces tej organizacji 
zbrojnej o charakterze przestępczym, która wysyła naszych żołnierzy na nie swoje, przez 
nikogo niechciane wojny, a później sprowadza ich do kraju w dębowych kuferkach. Ofiary 
chyba już liczyć przestano. Dla odmiany katowicki oddział instytutu cnót wszelakich zajął 
się sprawią wzniosłą. Prowadzi bowiem z rozmachem kolejne już w Europie śledztwo 
w sprawie zamachu, jakiego dopuścił się na osobę Jego Świątobliwości Jana Pawła II, 
zbir przebrzydły i komuch ponoć, niejaki Ali Agca. Papież, jedyna zamachu tego ofiara 
wielkodusznie i po chrześcijańsku wybaczył, odwiedzając bandytę w 1983 roku w jego 
więziennej celi. W czerwcu 2000 r. zamachowca ułaskawił prezydent Włoch Carlo Azeglio 
Ciampi. Szanując papieskie i prezydenckie miłosierdzie, dał sobie spokój z tematem 
również wysoki sędzia Ferdinando Imposimato. My Polacy, z rzymskiego pnia katolicyzmu, 
tranzytem z Czech otrzymanego, wybaczyć nie możemy nikomu. Już specjalnym 
transportem jedzie do prokuratorskich kancelarii 12.000 (dwanaście tysięcy) dokumentów. 
Już zatrudniono pięciu tłumaczy, kumpli, którzy przez lata za stosowne synekury tłumaczyć 
będą z italianckiego na nasze. Już pewnie powołane zostało nowe biuro turystyczne, za 
pośrednictwem, którego do Turcji podróżować będą ich prokuratorskie macie. Nikt nie 
wie jednak ile Ali będzie brał za przesłuchanie, bo jako wolny człowiek ma cały IPN w 
dupie. Zapewniam jednak Pana Kurtykę i całą jego sforę wygłodzonych piesków, że Jego 
Świątobliwość, Papież Jan Paweł II świadczył na procesie Agcy na pewno nie będzie.

Tadeusz Gawlik (tadgaw@wp.pl)
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Nietrzeźwi kierowcy

22 września słupscy policjanci na drogach 
naszego powiatu zatrzymali 6 nietrzeźwych 
kierowców, 3 rowerzystów i 3 kierujących 
samochodami. Badania policyjnymi alkotestami 
dały łączny wynik – 11 promili alkoholu. 
Wśród rowerzystów największą ilością promili 
„wykazał się” 49-latek spod Główczyc. Alkotest 
pokazał 2,8 promila. „Najgorszy wynik” miał 
47-letni mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej. W 
jego przypadku badania wykazały 1,6 promila. 
Natomiast wśród kierujących samochodami 
„palmę pierwszeństwa” dzierżył 53-letni 
mieszkaniec Kobylnicy. Jadąc Mercedesem 
miał ponad 2,3 promila. Kierujący Renault Thalia 
47-latek „wydmuchał” 1,1 promila a kierowca 
Opla Astra miał 1 promila alkoholu. Wszyscy 
odpowiedzą karnie. Grozi im w przypadku 
rowerzystów do 1 roku, a w przypadku 
kierujących samochodami do 2 lat pozbawienia 
wolności.

Areszt za znęcanie. Mieszkaniec 
Łosina prześladował starowinkę

20.09. Na dwa miesiące trafił za kratki 
mieszkaniec Łosina w gminie Kobylnica pod 
zarzutem psychicznego i fizycznego znęcania 
się nad 87-letnią babcią. 32-letni Dariusz M. 
już wcześniej był karany za znęcanie się nad 
staruszką. Kolejne dochodzenie prokuratura 
wszczęła kilka miesięcy temu i zarzuciła mu 
fizyczne i psychiczne znęcanie się nad babcią. 
Prześladowca staruszki trafił za kratki na dwa 
miesiące.

Uszkodzony fotoradar 

W okresie od 12 do 16 września br. został 
uszkodzony maszt fotoradaru ustawiony przy 
drodze krajowej nr 6 w Sycewicach. Sprawca 
zniszczył zbrojoną szybkę w pustym maszcie. 
Straty oszacowano na kwotę ponad 600 zł. 
Policja prowadzi dochodzenie w tej sprawie.
Świadków oraz osoby mogące pomóc w 
ustaleniu sprawcy zniszczenia szybki Policja 
prosi o osobisty kontakt z Posterunkiem Policji 
w Kobylnicy ul. Kolejowa 3 lub telefonicznie pod 
numerem 059-8480297.

Bajka o wojnie 
chamsko - Jaruzelskiej

Kiedyś przyjaciel powiedział mi, że w moich bajeczkach zbyt 
często używam znanych powszechnie faktów. Ja jednak 
wierzę głęboko, że fakty są takie same dla wszystkich, 
a swobodne idee szmugluje się w komentarzach. Dziś 
komentować się ważę idee niezawisłej sprawiedliwości. W 
odróżnieniu od sądów powszechnych, ja mogę mieć sądy 

Kronika
policyjna
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Ciężkie dwa promile
Brakiem wyobraźni wykazał się 53-letni 
Słupszczanin – kierowca ciężarowego DAF. 
Jechał mając ponad 2 promile. Policjanci z 
Sekcji Ruchu Drogowego patrolując 15 września 
ul. Witosa w Kobylnicy zauważyli jadący całą 
szerokości jezdni samochód ciężarowy DAF 
z naczepą. Policjanci zatrzymali samochód. 
Okazało się, że 53-letni kierowca jest pijany. 
Badania wykazały ponad 2 promile. Kierowca 
przyznał się, że pił piwo. Do tego w czasie 
jazdy „kręcił” papierosa – chciało mu się palić. 
Jak mogłaby się skończyć jazda – nie trudno 
przewidzieć zwłaszcza, że na naczepie było 24 
tony blachy. Za to przestępstwo grozi do 2 lat 
pozbawienia wolności.

Wypadek
11 października br. po południu w Sycewicach 
na ul. Sportowej doszło do potrącenia kobiety. Z 
obrażeniami została przewieziona do szpitala. 
Jak wstępnie ustalili policjanci kierujący VW 
Polo 44-latek cofając samochód nie zachował 
należytej ostrożności i potrącił przechodzącą 
w miejscu niedozwolonym kobietę. 72-latka 
została przewieziona do szpitala, gdzie lekarze 
stwierdzili złamanie kości nogi. Policja ustala 
okoliczności wypadku.

Poszukiwani sprawcy brutalnego 
rozboju
Słupscy policjanci prowadzą pod nadzorem 
Prokuratury Rejonowej w Słupsku śledztwo 
w sprawie brutalnego rozboju na 62-letnim 
taksówkarzu ze Słupska. Zdarzenie miało 
miejsce 10 października około godz. 20.30 
– 21.00. Do taksówki Mercedes stojącej 
na postoju Al. 3-go Maja 1 wsiadło dwóch 
mężczyzn i zamówili kurs do Sycewic. Przed 
Sycewicami polecili taksówkarzowi skręcić z 
drogi krajowej nr 6 w drogę boczną – betonkę. 
Tam jeden z sprawców przyłożył kierowcy nóż 
do szyi i zażądał pieniędzy. 62-latek wydał 40 
zł. W trakcie rozmowy ze sprawcami kiedy już 
wysiedli z samochodu pokrzywdzony włączył 
silnik i odjechał. O całym zdarzeniu powiadomił 
Policję. Policjanci natychmiast podjęli 
działania. Jednak sprawców nie udało się ująć. 
Pokrzywdzonemu nic się nie stało. 
Apel!!! Świadków oraz osoby mogące pomóc 
w ustaleniu sprawców rozboju Policja prosi o 
osobisty kontakt z Sekcją Kryminalną KMP w 
Słupsku Al. 3-go Maja 1 blok „A” pokój 219 lub 
telefonicznie pod numerami 059-8480508, 691 
420 545, 997, 112 lub z najbliższą jednostką 
Policji. Zapewniamy anonimowość.

Kronika
policyjna

Jubileusz 10-lecia współpracy samorządowej 
Gminy Kobylnica z Gminą Kościelisko był 
okazją do złożenia wizyty pod koniec września 
przez delegację naszych samorządów w 
zaprzyjaźnionej Gminie Kościelisko. Delegację 
reprezentowali: Wójt Gminy Kobylnica, 
Skarbnik Gminy, członkowie Rady Gminy z jej 
Przewodniczącym, przedstawiciele OSP, sołtysi 
oraz pracownicy Urzędu Gminy. Jubileusz 
przyczynił się do zorganizowania 26 września 
spotkania w Domu Ludowym w Kościelisku, 
w czasie którego podpisano List Intencyjny o 
pogłębieniu kontaktów i współpracy na wielu 
płaszczyznach pomiędzy Gminami Kościelisko i 
Kobylnica oraz ze słowackim miastem Tvrdošín. 
W uroczystości wzięli udział samorządowcy 
i goście z poszczególnych miejscowości. 
Podczas spotkania zademonstrowane zostały 
krótkie prezentacje zaprzyjaźnionego miasta i 
gmin. Uroczystości zakończyły się podpisaniem 
następującego porozumienia:
List Intencyjny o pogłębieniu wzajemnej 
współpracy pomiędzy partnerskimi gminami 
Kościelisko i Kobylnica z Polski oraz miastem 
Tvrdošín ze Słowacji.
“Na podstawie zawartych porozumień w dniu 
2 lipca 2004 roku gminy Kościelisko z gminą 
Kobylnica oraz w dniu 8 września 2007 roku 
między gminami Kościelisko i Kobylnica oraz 
miastem Tvrdošín - doceniając ich wagę i 
znaczenie - gminy Kościelisko i Kobylnica 
z Polski oraz miasto Tvrdošín ze Słowacji 
wyrażają wolę podpisania niniejszego Listu 
Intencyjnego w celu dodatkowego pogłębienia 
trójstronnej współpracy, która polegać będzie 
na:
- zwiększeniu liczby uczniów uczestniczących w 
programie wzajemnej wymiany grup młodzieży, 
połączonej z możliwością poznania unikalnych 
form geologicznych i przyrodniczych, ochrony 

JUBILEUSZ WSPÓŁPRACY 
PARTNERSKIEJ

gatunków roślin i zwierząt wymierających, 
nauczania szacunku dla środowiska i historii,
- współpracy i wymianie doświadczeń w zakresie 
edukacji oświatowej i ekologicznej w tym 
pozyskiwania energii ze źródeł odnawialnych,
- wspólnym realizowaniu projektów z 
wykorzystaniem dotacji unijnych,
- współpracy i wymianie doświadczeń w 
zakresie ochrony przeciw pożarowej,
- organizacji wspólnych zwodów sportowych i 
pożarniczych,
- współpracy i wymianie doświadczeń w 
zakresie kultury regionalnej.
Autorzy listu intencyjnego podkreślają, że ma on 
charakter otwarty, i że do współpracy określonej 
według jego zasad przystępować mogą kolejne 
jednostki samorządowe zainteresowane tą 
tematyką. Niniejszy list intencyjny stanowić 
będzie podstawę do podjęcia kroków w celu 
podpisania porozumienia o wieloletniej, 
bezterminowej współpracy pomiędzy gminami 
Kościelisko i Kobylnica oraz miastem Tvrdošín. 
Podstawę prawną podpisania stosownego 
porozumienia stanowić będą uchwały intencyjne 
rad gmin i powiatów partnerskich”. 
28 września delegacja z Gminy Kobylnica wzięła 
udział w uroczystości 90-lecia Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Kościelisku oraz poświęcenia 
nowego samochodu pożarniczego. Po 
uroczystej mszy odbył się przemarsz strażaków 
do remizy OSP w Kościelisku, gdzie najbardziej 
zasłużeni strażacy otrzymali odznaczenia. Po 
oficjalnych uroczystościach odbyła się zabawa 
strażacka. Wizyta, chociaż krótka, ale oparta o 
przesłanki trwałej i ugruntowanej współpracy 
pozostawiła dla obu stron nadzieję na dalsze 
zacieśnianie przyjaźni. 

IB
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Uczniowie z naszej Gminy Natalia Bejmert 
z Kobylnicy i Jakub Wojtaszek z Lubunia za 
bardzo dobre wyniki w nauce oraz za udział 
i reprezentowanie szkoły w zawodach 
sportowych, mogli oglądać Igrzyska 
olimpijskie w Pekinie na żywo. Opiekunem 
ich był prezes UKS „Olimpijczyk” w 
Kwakowie Andrzej Wojtaszek. 
Wyjazd do Pekinu na XXIX Igrzyska 
Olimpijskie możliwy był dzięki współpracy 
z SKS „Jantar” w Racocie. Członkowie 
tego klubu od 1992r. organizują szkolnej 
młodzieży wyjazdy na igrzyska olimpijskie 
i inne ważne wydarzenia sportowe. Poniżej 
zamieszczamy relacje opiekuna grupy z 
pobytu w Pekinie.

Red.
 
Na Igrzyska Olimpijskie jechaliśmy jako 
członkowie 50-cio osobowej grupy z 
Racotu, której przewodził poseł na sejm RP, 
a zarazem Prezes SKS „Jantar” Wojciech 
Ziemniak. W organizacji naszego wyjazdu 
pomogły Polskie i Chińskie Komitety 
Olimpijskie, które objęły patronat nad grupą 
oraz Szkoła Podstawowa Nr 1 z Pekinu, 
z którą to Racot nawiązał współpracę w 
ramach programu „Serce do Serca”. W 
grupie najbardziej znanych polskich kibiców 
z Racotu prócz nas byli przedstawiciele 
Klubów Olimpijczyka z Grodkowa, 
Gorzowa Wlkp., Jarocina, Sochaczewa, 
Kluczborka, Niepokalanowa, Warszawy 
oraz wychowankowie Domu Dziecka ze 
Wschowy. Cała ekipa obowiązkowo była 
ubrana w białoczerwone dresy, koszulki, 
szaliki, czapki i inne gadżety z polskimi 
emblematami. W Pekinie przebywaliśmy 
od 10 do 30 sierpnia. Po przylocie i 
zakwaterowaniu zaproszeni zostaliśmy na 
„Dzień Chiński” do Ambasady Polskiej 
gdzie zostaliśmy przyjęci przez Ambasadora 
RP w Chinach Krzysztofa Sztumskiego, 
Prezesa PKOL Piotra Nurowskiego, 
Ministra Sportu Mirosława Drzewieckiego 
oraz członkinię MKOL Irenę Szewińską. Po 
wizycie w ambasadzie udaliśmy się na mecz 
polskich siatkarzy z Niemcami. Każdego 
dnia mieliśmy do wyboru po kilka imprez 
sportowych. Bilety organizował nam szef 
naszej misji poseł RP Wojciech Ziemniak. 
W sumie każdy uczestnik mógł kibicować 
w ponad 20 zawodach sportowych (do 
dyspozycji mieliśmy ponad 1000 biletów). 
Kibicowaliśmy siatkarzom i siatkarkom, 
piłkarzom ręcznym, lekkoatletom, 
kajakarzom, wioślarzom, bokserom, 

Reprezentanci naszej Gminy na Igrzyskach Olimpijskich w Pekinie
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ciężarowcom, zapaśnikom, szermierzom, 
strzelcom, tenisistom, tenisistom stołowym 
i kolarzom. Byliśmy świadkami zdobywania 
medali olimpijskich przez wszystkich 
polskich olimpijczyków. Największe 
wrażenie na naszej grupie wywarło „ptasie 
gniazdo”, czyli stadion olimpijski oraz 
pływalnia, która nocą zmieniała swoje 
kolory. Niezapomnianym przeżyciem 
była wizyta w Wiosce Olimpijskiej, w 
której mogliśmy spotkać się z polskimi 
sportowcami, zebrać autografy i zrobić 
pamiątkowe zdjęcia. Igrzyska były okazją 
do „szlifowania” języka angielskiego 
podczas spotkań z kibicami z innych krajów. 
Udzieliliśmy też wywiadów Natalia Bejmert 
udzieliła Polskiemu Radiu w Chinach, a 
Jakub Wojtaszek dla telewizji mongolskiej. 
W czasie pobytu spotkaliśmy się z dziećmi 
z chińskiej szkoły, na których zaproszenie 
przebywaliśmy w ramach programu „serce 
do serca”. Dla każdego dziecka mieliśmy 
pamiątki oraz drobne upominki z Polski. 
Wspólnie organizowaliśmy też spotkania 
integracyjne, na których mogliśmy 
podziwiać pieśni, tańce i muzykę chińską, 
a nasza młodzież mogła zaprezentować 
poloneza, krakowiaka i mazura. W czasie 
wspólnej zabawy wszyscy bawili się tańcząc 
znany na całym świecie taniec „kaczuszki”. 
Po igrzyskach przyszedł czas na zwiedzanie 
najbardziej znanych miejsc w Pekinie i tak 
podziwialiśmy Zakazane Miasto, Letni Pałac 
cesarza, Świątynie Nieba, byliśmy na Placu 
Tiennanmen oraz na Wielkim Chińskim 
Murze. Byliśmy także w operze chińskiej 
i w teatrze podziwiając grupowe występy 
artystyczne i akrobatyczne młodzieży 
chińskiej. Dwie ostatnie noce spędziliśmy 
w polskiej ambasadzie, gdzie gościnnie 
przyjęła nas Bożena Tatera (żona konsula). 
Młodzież mogła wreszcie popływać w 
basenie i spędzić czas w luksusowych 
warunkach. Trzytygodniowy pobyt w 
Pekinie pozostawił w nas niezapomniane 
wrażenia. Wszyscy byli zgodni, co do 
jednego, to była najlepsza przygoda 
życia. Wspaniałe igrzyska i moc wrażeń 
pozostaną na długo w naszej pamięci. Na 
koniec pobytu wszyscy życzyliśmy sobie 
do zobaczenia na kolejnych igrzyskach 
zimowych w Vancouver 2010 i letnich 
w Londynie 2012. Zainteresowanych 
zapraszam na wystawę zdjęć z Pekinu do 
siedziby Klubu Olimpijczyka w Szkole 
Podstawowej w Kwakowie.

Andrzej Wojtaszek
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Różnych metod pozbywania się 
niepotrzebnych rzeczy i śmieci chwytają się 
mieszkańcy naszej Gminy. Niektórzy wyrzu-
cają zużyte sprzęty na dzikie wysypiska, 
inni – palą bezużyteczne już przedmioty 
smrodząc i stwarzając zagrożenie dla 
innych, a jeszcze inni podrzucają je gdzie się 
da, choćby obok ustawionych pojemników 
służących do segregacji odpadów.
Selektywna zbiórka odpadów w Gminie 
prowadzona jest od 1999 r. Zajmuje się nią 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w 
Słupsku, które na zlecenie i oczywiście za 
pieniądze Gminy, odbiera posegregowane 
odpady i przekazuje je do utylizacji. Plastiki 
(głównie butelki typu pet) oraz szkło trafiają do 
specjalnych pojemników: tworzywo sztuczne 
do koszy, a szkło do charakterystycznych 
„dzwonów”. Pojemniki do selektywnej zbiórki 
odpadów rozstawione są we wszystkich 

Jak cię widzą – tak cię piszą?
miejscowościach w Gminie. Właściciele posesji 
korzystają z nich bezpłatnie. Opróżnia się je 
raz w miesiącu, a jeżeli zachodzi konieczność 
to i częściej. Za gminne pieniądze sprzątane 
są i remontowane przystanki autobusowe, na 
których niestety swoje frustracje wyładowuje 
okoliczna młodzież dewastując je i niszcząc. 
Gmina dba też o porządki w miejscowościach 
sprzątając chodniki, place i ulice. Na koszt 
Gminy likwidowane i zamykane są dzikie 
wysypiska. Tylko w ubiegłym roku na sprzątanie 
i usuwanie śmieci i odpadów Gmina wydała 
ponad 100 000 złotych. Niesegregowane 
śmieci podrzucane są w miejscach w ogóle do 
tego nieprzeznaczonych. Ludzie nie segregują 
odpadów, a worki ze śmieciami podrzucają 
często przy pojemnikach na szkło lub plastik. 
Straż Gminna zapowiada jednak bezwzględne 
kontrole i kary dla tych, którzy zaśmiecają 
Gminę.

Ulica Krzywa w Kobylnicy Ulica Młyńska w Kobylnicy
Takie widoki jak te na zdjęciach nadal możemy obserwować we wszystkich miejscowościach w 
Gminie. Licząc na to, że po publikacji zdjęć dzikie składowiska śmieci znikną i się nie odrodzą, 
zachęcamy Państwa do przesyłania fotografii najbardziej, Państwa zdaniem, zaśmieconych miejsc 
naszej Gminy.       Redakcja

DUŻA FIRMA OGÓLNOPOLSKA
POSZUKUJE PRZEWOŹNIKÓW

DO BEZPOŚREDNIEJ CAŁOROCZNEJ WSPÓŁPRACY
ZATRUDNIMY OD ZARAZ PRZEWOŹNIKÓW DYSPONUJĄCYCH:

CHŁODNIAMI CIĄGNIK + NACZEPA 13,60 
OFERUJEMY:                                            Telefon Kontaktowy:
ATRAKCYJNE STAWKI                        518 018 811 lub 058 522 64 62
KRÓTKIE TERMINY PŁATNOŚCI

Bezpieczeństwo na drogach to bardzo istotny 
temat, szczególnie biorąc pod uwagę falę 
groźnych wypadków, do jakich dochodzi ostatnio 
w Polsce. Praktycznie każdego dnia w mediach 
pojawiają się doniesienia o wypadkach. Giną 
w nich młodzi, starsi, całe rodziny. Co jest 
powodem takiego stanu rzeczy? Czynników 
jest wiele, zbyt duża prędkość, brawura, brak 
doświadczenia, niebezpieczne miejsca na 
drogach. Kierowców do bezpiecznej jazdy 
zmusić mają między innymi oznakowane radary. 
Kierowcy chcąc uniknąć kary za przekroczenie 
prędkości muszą po prostu zwalniać. Okazuje 
się jednak, że nawet takie metody nie zwiększają 
bezpieczeństwa. Użytkownicy dróg potrafią 
radzić sobie z radarami na różne sposoby, jak 
np. spray na tablice rejestracyjne (numery stają 
się niewidoczne na zdjęciu zrobionym przez 
fotoradar), antyradary czy ostatnio popularne 
CB-radio. W pewnych miejscach kierowcy 
nawet nie zwalniają, wiedząc o istnieniu 
fotoradaru, ponieważ straż gminna i policja 
dysponuje wciąż zbyt małą ilością urządzeń 
(część fotoradarów to tylko słupy ze skrzynką 
na radar), a radar rotacyjnie przenoszony jest 
w różne miejsca. Jednak większość kierowców 
jadących zbyt szybko, na widok znaku 
ostrzegawczego przed fotoradarem zwalniają 
zanim ten zrobi im zdjęcie. Fotoradary mają 
swoich wrogów. Dwa razy w ostatnim czasie 
zostały uszkodzone. Chodzi o fotoradary 
w gminie Kobylnica i gminie Słupsk. W tej 
sprawie trwa już postępowanie policyjne. Jeśli 
winni zniszczenia fotoradaru zostaną ustaleni, 
to drogo za to zapłacą - ostrzega Komendant 
Straży Gminnej Janusz Kramek. Jednocześnie 
gmina przygotowuje się do zainstalowania 
monitoringu przed masztami fotoradaru. 
Niestety mentalności niektórych kierowców 
nie da się tak łatwo i szybko zmienić. Dopóki 
kierowcy nie zrozumieją, do czego prowadzi 
nierozsądna jazda po kiepskich drogach, to 
niewiele się zmieni. Jazda samochodem będzie 
niestety coraz bardziej ryzykowna i kosztowna. 

TW

JESZCZE RAZ
O FOTORADARACH

Urząd Marszałkowski w Gdańsku rozpisał konkurs grantowy w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego „Kapitał Ludzki”. Wśród zgłoszonych i przyjętych do realizacji wniosków jest projekt 
Powiatowej Spółdzielni Socjalnej w Kwakowie „Potrafimy wspólnie działać”. Projekt skierowany jest 
do mieszkańców Gminy Kobylnica, którzy chcą podnieść swoje kwalifikacje zawodowe, uzyskać 
nowy zawód, a co za tym idzie lepszą pracę. Spółdzielnia zamierza zorganizować dla 120 kursantów 
szkolenia z zakresu ekonomii społecznej i szkolenia zawodowe. Szkolenie odbywać się będzie w 
8 grupach w pomieszczeniach spółdzielni jak i też w salach wykładowych Zakładu Doskonalenia 
Zawodowego w Słupsku. Kursanci do swojej dyspozycji będą mieć wysokokwalifikowaną kadrę 
szkoleniową, zapewniony zwrot kosztów dojazdu, catering oraz otrzymywać będą dodatek 
szkoleniowy. Po ukończeniu kursu jego uczestnicy otrzymają certyfikaty pozwalające na podjęcie 
pracy w nowym zawodzie. Będą też mogli zakładać spółdzielnie socjalne i stowarzyszenia. Nabór 
na kursy prowadzony będzie w listopadzie, a zajęcia rozpoczną się w styczniu 2009 r. TW

„Potrafimy wspólnie działać”
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Niezwykle uroczysty przebieg miała XXVI Sesja Rady Gminy Kobylnica, jaka odbyła się 7 października 2008 r. Podczas obrad został przyznany Uchwałą 
Rady honorowy tytuł „Zasłużony dla Gminy Kobylnica” członkiniom chóru ludowego „Ruczaj” Paniom: K. Binkowskiej, L. Bonatowej, C. Bubnowskiej, 
C. Dolatowej, K. Gajowej, C. Grygier, L. Harasimiukowej, J. Kalskiej, I. Kochańskiej, C. Kozaczukowej, W. Krasuckiej, M. Kucharskiej, K. Kulczykowej, 
L. Nowakowej, Z. Pietrzakowej, J. Szatrawskiej, Z. Urban, T. Żyszkowskiej. Tytuł Zasłużony dla Gminy Kobylnica Rada Gminy przyznała również 
Prezes Koła Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych w Kobylnicy - Pani Helenie Klingier. Piękne medale wraz 
z kwiatami odznaczonym Paniom wręczył Wójt Leszek Kuliński życząc im wiele zdrowia i dalszych sukcesów. Ten jakże zasłużony Zespół powstał 
na bazie Koła Gospodyń Wiejskich – Ośrodka „Nowoczesna Gospodyni” w Kobylnicy. Pierwszy raz według zapisków w kronice ośrodka wystąpił 
podczas Dnia Kobiet w 1974r. Do publicznych prezentacji zespół przygotowywała dyrektor miejscowej Szkoły Podstawowej Antonina Buraczewska, a 
na pianinie akompaniowała ówczesna nauczycielka śpiewu Grażyna Hanulak. W październiku 1983 r opiekę nad zespołem przyjął Kazimierz Herda, 
który również akompaniował zespołowi na akordeonie. W pierwszych dniach 1993 r. „Ruczaj” przenosi się do pomieszczeń Gminnego Ośrodka 
Kultury w Kobylnicy, gdzie systematycznie odbywają się próby zespołu. Pracę Kazimierza Herdy i wokalistki od 1999 r wspiera grą na elektronicznych 
instrumentach klawiszowych Zbigniew Jelonek. Zespół odnosi wiele sukcesów, ale za największy wokalistki poczytują sobie zdobycie w 1985r w Kielcach 
trzeciego miejsca na Pierwszym Krajowym Przeglądzie Zespołów Artystycznych Kół Gospodyń Wiejskich w Kielcach pod hasłem „Wsi, Regionowi, 
Ojczyźnie”. „Ruczaj” reprezentował Gminę Kobylnica na wielu konkursach śpiewaczych zespołów ludowych szczebla wojewódzkiego, regionalnego 
i powiatowego. Uatrakcyjniał uroczystości organizowane przez władze miejskie Słupska, święta ludowe, imprezy organizowane przez Spółdzielnie 
„Samopomoc Chłopska” i Polskie Stronnictwo Ludowe. Popisywał się na gminnych dożynkach, festynach, obchodach Międzynarodowego Dnia Kobiet, 
Dnia Matki, Dnia Seniora, świąt narodowych, rocznicach organizowanych najpierw przez Związek Bojowników o Wolność i Demokrację a później 

ZASŁUŻONE DLA GMINY KOBYLNICA

W miłej i przyjemnej atmosferze jesiennej pogody spędzili mieszkańcy 
Sycewic Święto Pieczonego Ziemniaka. Imprezę zorganizowała 4 
października Rada Sołecka i Caritas w Sycewicach. Na tę okazję 
przygotowano wielką wystawę warzyw i owoców dostarczonych przez 
mieszkańców. Dzieci zaproszono do licznych konkursów, których 
głównym tematem był ziemniak. Dzieci dowiedziały się też wielu 
ciekawych rzeczy o pochodzeniu tego wspaniałego warzywa. W trakcie 
zabawy degustowano frytki i placki ziemniaczane przygotowane przez 
panie Lucynę Ostrowską, Hannę Chmielewską, Danutę Kłudka, Teresę 
Weiwer, Ewę Topólską, Urszulę Diegner, Ewę Borowiec i Elżbietę Tokarz. 
Najbardziej smakowały jednak pieczone kartofle w ognisku, przy którym 
czuwał pan Stanisław Bodak. Wszystkiego doglądała panie Alfreda 
Zdyb i Marta Bartos. Rada Sołecka i Caritas dziękuje sponsorom: Firmie 
„Avena” w Sycewicach, Dyrekcji ZSS w Sycewicach,  Kołu TPD przy 
Zespole Szkół Samorządowych w Sycewicach oraz wszystkim osobom 
zaangażowanym przy „Święcie Pieczonego Ziemniaka”. Inf. własna

ZIEMNIAK W ROLI GLÓWNEJ

25 września w Szkole Podstawowej im. J. Kochanowskiego w Kończewie, 
odbyła się niecodzienna uroczystość pasowania pierwszaków na ucznia. 
W tej niezwykle ważnej uroczystości wzięli udział rodzice, uczniowie 
klas 0-3 z wychowawcami i panią dyrektor szkoły oraz przedstawiciele 
Samorządu Uczniowskiego. Uczniowie zaprezentowali swoje 
umiejętności w programie artystycznym. Recytowali wiersze i śpiewali 
piosenki o symbolach narodowych, zasadach dobrego wychowania 
oraz o obowiązkach, jakie spoczywają na uczniach. Następnie złożyli 
ślubowanie: Ślubuję uroczyście, że będę starał się być dobry i uczciwy, 
będę strzegł honoru i dobrego imienia swojej szkoły, będę szanował 
swoich nauczycieli, przełożonych i rodziców, będę uczył się tego, co 
piękne i mądre, będę kochał i czcił moją Ojczyznę, chcę wyrosnąć na 
dobrego obywatela naszej Ojczyzny – Rzeczpospolitej Polski. Pani 
dyrektor za pomocą zaczarowanego ołówka przyjęła pierwszoklasistów 
do społeczności szkolnej, pasując ich na uczniów. Dzieci otrzymały 
dyplomy i bogate „rożki obfitości” ze słodyczami od rodziców i upominkami 
od Samorządu Uczniowskiego. Były także gratulacje i wspólne zdjęcie z 
wychowawcą klasy Krystyną Brzozowską oraz rodzicami. Uroczystość 
prowadziła przewodnicząca samorządu Klaudia Szepielewicz.

PASOWANI NA UCZNIÓW

przez Związek Kombatantów Rzeczypospolitej 
Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych, w 
wieczerzach opłatkowych dla osób samotnych, 
świętach strażackich. Wykonywał kolędy oraz 
pieśni religijne w kościołach i kaplicach. Znalazło 
to również odzwierciedlenie w mediach. Utwory 
wykonywane przez zespół emitowały rozgłośnie 
radiowe (np. Radio Koszalin), o osiągnięciach 
„Ruczaju” pisała prasa ogólnopolska i regionalna. 
Skład personalny zespołu w poszczególnych 
okresach jego istnienia był także zróżnicowany 
tak pod względem liczbowym jak i wiekowym. 
Śpiewały w nim jednak zawsze panie. TW 
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Turniejem szachowym rozpoczęli uczniowie rywalizację w Gminnej Olimpiadzie Młodzieży w roku 
szkolnym 2008/09. Turniej odbył się 23 września w Zespole Szkół Samorządowych w Kobylnicy. 
Startowały w nim reprezentacje wszystkich szkół z terenu Gminy Kobylnica. W kategorii gimnazjów 
I miejsce zdobyła reprezentacja Gimnazjum w Kobylnicy pokonując swoich rówieśników z Sycewic. 
Wśród szkół podstawowych I miejsce wywalczyła SP w Słonowicach, II miejsce SP w Kwakowie, 
III miejsce SP w Sycewicach, IV SP w Kobylnicy i V SP w Kończewie. Zwycięzcy reprezentowali 
naszą gminę w Powiatowej Olimpiadzie Młodzieży w Smołdzinie. Zawody sprawnie poprowadził 
Ryszard Wismont instruktor szachowy, kandydat na mistrza ze SP nr 10 w Słupsku
Składy zwycięskich drużyn:
Gimnazjum w Kobylnicy: Przyborek Łukasz, Zawada Daniel, Kopczewski Szymon i Aleksandra 
Szymaniakowie.
SP Słonowice: Jolanta Kasprzycka, Rafał Myśliwski, Konrad Chilijski oraz Dominik Siwiec. W 
Powiatowej Olimpiadzie Młodzieży w szachach gimnazjum z Kobylnicy zajęło V miejsce, a SP w 
Słonowicach w swojej kategorii VI miejsce.     AW

W hali sportowej przy Zespole Szkół Samorządowych w Kobylnicy odbyły się gminne 
zawody szkół podstawowych i gimnazjów w unihokeja. 
W zawodach udział wzięły drużyny dziewcząt i chłopców reprezentujących swoje szkoły. 
W kategorii szkół podstawowych najlepszymi zawodniczkami okazała się drużyna SP z 
Sycewic. Drugie miejsce wywalczyły dziewczęta z SP w Kobylnicy, a trzecie SP w Kwakowie. 
Wśród chłopców zwycięską drużyną okazała się reprezentacja SP z Kończewa, drugie 
miejsce zajęli chłopcy z SP w Kwakowie, a trzecie z SP w Kobylnicy. Kolejne miejsca to 
czwarte drużyny z Sycewic i piąte ze Słonowic W kategorii szkół gimnazjalnych pierwsze 
miejsce wywalczyła drużyna dziewcząt z Kobylnicy pokonując gimnazjalistki z Sycewic. 
Wśród chłopców również tryumfowali gimnazjaliści z Kobylnicy. Zwycięskie drużyny będą 
reprezentować Gminę Kobylnica na zawodach powiatowych.   TW 

12 października. w Jezierzycach odbyły 
się Międzywojewódzkie Mistrzostwa 
Młodzików i Młodziczek w Judo. W 
zawodach z powodzeniem startowały 
reprezentantki Uczniowskiego Klubu 
Sportowego „Orzeł” Kończewo. 
Pierwsze miejsce i złoty medal w 
kategorii wagowej 36 kg zdobyła Monika 
Sikora, a srebrny medal i II miejsce Ewa 
Janikiewicz. Agnieszka Przyborek w 
kategorii wagowej 48 kg wywalczyła V 
miejsce. Była to najważniejsza impreza 
w 2008r. w kategorii wiekowej młodzików 
i młodziczek. Startowało ponad 100 
zawodników i zawodniczek między 
innymi z Olsztyna, Koszalina, Szczecina, 
Grudziądza, Gdańska, Włocławka, 
Gdyni, Elbląga, Bydgoszczy. 

Inf. własna

Uczniowski Klub Sportowy „Olimpijczyk” 
w Kwakowie zaprasza do udziału w 
Turnieju Tenisa Stołowego z okazji 
Dnia Niepodległości o Puchar Wójta 
Gminy Kobylnica, który odbędzie się 
11 listopada 2008 r. o godz. 10.00 w 
szkolnej sali sportowej. Turniej otwarty 
jest dla amatorów tenisa stołowego. 
System gry uzależniony od ilości 
zgłoszonych zawodników. Bez względu 
na system zawodnicy grają do trzech 
wygranych setów w kategoriach szkoły 
podstawowe i gimnazjalne oraz open. 
Nagrody rzeczowe przewidziane są dla 3 
najlepszych zawodników i zawodniczek 
w poszczególnych kategoriach. 
Zawodników i kibiców bezwzględnie 
obowiązuje posiadanie obuwia 
sportowego podczas przebywania na 
sali. Zgłoszenia przyjmowane są w dniu 
zawodów w godzinach 9.00 – 9.45.

AW

Gminna rywalizacja „Orły”
z Kończewa

Gminna Olimpiada Młodzieży UWAGA
amatorzy

tenisa stołowego!
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Po raz pierwszy Starostwo Powiatu Słupskiego 
zorganizowało samodzielnie w „Dolinie Charlotty 
Powiatowe Święto Plonów”. Miejsce urokliwe, ale na taką 
imprezę jak dożynki wydaje mi się niezbyt trafnie wybrane. 
Amfiteatr to świetne miejsce na występy zespołów, ale 
już niekoniecznie na turniej gmin, który odbywał się na 
sąsiadującej z amfiteatrem łączce. W ten sposób z jednej 
imprezy zrobiły się dwie równoległe. Jeśli ktoś miał ochotę 
pooglądać zespoły ludowe i turniej gmin, musiał wybierać, 
a szkoda, bo wszyscy byli przygotowani do autoprezentacji 
i chcieli zaprezentować się szerszej publiczności. Jury 
konkursu działało „w konspiracji” gdyż ani nie poznaliśmy 
jego oficjalnego składu ani nie byliśmy informowani o 
zasadach oceny konkurencji. Samo podsumowanie 
turnieju odbyło się bardzo pospiesznie. Po długim 

17 września w ZSS w Sycewicach gościł posiadacz 19 rekordów Guinessa w żonglowaniu piłką 
- Janusz Chomontek. Przy dźwiękach muzyki i niemilknących brawach zademonstrował niemal 
cały swój kunszt żonglerski wciągając w zabawę również uczniów, którzy chętnie próbowali 
swoich sił. Po pokazie jeszcze długo rozmawiał z nimi, odpowiadał na pytania i rozdawał 
autografy. Była to już trzecia wizyta Pana Janusza, który obiecał, że zawsze chętnie spotka 
się z naszymi uczniami. Oto niektóre z jego rekordów: w 1987r. pokonał dystans 30km na 
trasie Ustka - Słupsk w czasie 8 godz. i 2 0min, pobił rekord Maradony w żonglowaniu piłką. 
Maradona  doszedł do 7 tysięcy, jego wynik to 35 tysięcy, pokonał dwukrotnie trasę maratonu 
warszawskiego - 42km i 195m. Czas przejścia 8 godz. 30 min. Piłka w tym czasie ani  razu nie 
spadła na ziemię.
 Oto, co pisze o sobie na swojej stronie internetowej:
“Żonglowaniem zainteresowałem się w szóstej klasie, zafascynował mnie Pele. Od tamtej pory 
nie rozstawałem się z piłką. Wtedy była to pasja, potem element medialnej sławy, dziś to moje 
narzędzie pracy. Nigdy wcześniej nie myślałem, że moje hobby stanie się sposobem na życie. 
To komfortowa sytuacja - robić coś, co się lubi i mieć z tego pieniądze. W wieku 16 lat pierwszy 
raz zarobiłem na meczu Legia Warszawa - Stal Stalowa Wola. Rodzice nie dali mi nic, bo nie 
mieli, ale wierzyli we mnie. Wszystkiego sam się nauczyłem na podwórku.”
Więcej o tym fenomenalnym piłkarzu - żonglerze można poczytać na jego stronie:
www.chomontek.pl/kontakt.htm     Mirosław Gintrowicz

JANUSZ CHOMONTEK
W NASZEJ SZKOLE

Dożynkowa „Dolina Charlo�y

oczekiwaniu na wyniki, poproszono tylko przedstawicieli zwycięskich drużyn o pozostałych 
nawet nie wspomniano. Jako gmina wystawiliśmy oczywiście swoją drużynę w składzie: Karol 
Liss, Wojtek Wasielewski, Basia Wielgus, Paulina Pacucha, Leszek Kalinowski i niżej podpisana. 
Nie zdobyliśmy co prawda trofeum, którym był głębosz (maszyna rolnicza), ale na pewno gmina 
Kobylnica była widoczna na tej imprezie i pozytywnie odbierana przez widzów.
W tym samym dniu wybierani byli Baba i Chłop Roku, nas reprezentowali Karol Liss z Kwakowa  
i Celina Jaśkiewicz z Kruszyny, nie przywieźli ze sobą tytułu, ale na dożynkach prezentowali się 
pięknie  promując swoje miejscowości.    Mariola Kasprzak 

• Koło turystyczne – prowadzone przez instr Joannę 
Ploch. Zajęcia prowadzone są w każdą środę od 
15.00 do 17.00.
• Koło plastyczne – prowadzone przez instr. Annę 
Bajer. Zajęcia odbywają się w środy. Zajęcia dla 
    grupy starszej od 14.30 do 15.30, a dla maluchów 
od 15.30 do 16.30.
• Warsztaty teatralne i „Teatrzyk w koszu” 
prowadzone są przez instr. Hajkę Święch w każdy
    czwartek od 15.00 do 17.00.
• Zajęcia w modelarni prowadzi instr. Józef 
Szymczycha. Zapisy do grupy modelarskiej
    przyjmowane są w Gminnym Ośrodku Kultury w 
godzinach jego urzędowania. 
Ponadto odbywają się stałe dyżury instruktorów 
GOK-u w każdy piątek od godz. 12.00 do 14.00.

Zapraszamy

RUSZYŁY KOŁA I WARSZTATY 
GMINNEGO OŚRODKA KULTURY 

W KOBYLNICY
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Uczniowie Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Kwakowie 
mieli zaszczyt kibicować oszczepnikom podczas IV Usteckiego Festiwalu 
w Rzutach MK foods Cup. Na tą sportową imprezę zaprosiła uczniów 
uczestniczka ostatnich igrzysk Pani Barbara Madejczyk, przyjaciółka 
szkoły i patronka klasy V. Pani Barbara nie tylko zaprosiła naszych 
uczniów, ale także zasponsorowała autokar, którym dzieci mogły dojechać 
na zawody. Impreza obfitowała w wiele emocji, bowiem w zawodach 
udział wzięli najlepsi polscy oszczepnicy oraz znany niemiecki sportowiec 
Manuel Nau z SCC Berlin. Zawody ku uciesze oddanych kibiców z naszej 
szkoły wygrali uczestnicy igrzysk olimpijskich Barbara Madejczyk i Igor 
Janik. Jakież wzruszenie widać było na twarzy dwukrotnej olimpijki, kiedy 
nasi uczniowie wręczyli jej bukiet kwiatów i odczytali list gratulacyjny w 
podziękowaniu za udany występ na tegorocznej olimpiadzie w Pekinie. 
Życzymy pani Barbarze udanych występów w Korei Południowej i 
czekamy na odwiedziny w naszej szkole.

Inf. własna

Tradycje należy kontynuować, a jeśli są one miłe i wzruszające to 
wpisują się na stałe w życie każdego. Taką tradycją w naszej szkole 
jest „ Pasowanie na ucznia klasy I”. Już od wielu lat, od kiedy szkoła 
przybrała imię Polskich Olimpijczyków pasowanie takie odbywa się w 
atmosferze sportu i zabawy. W tym roku także, aby zostać uczniem klasy 
I, maluchy musiały nie lada się natrudzić startując w „ Małej olimpiadzie”. 
Były rzuty do celu, konkurencje na równoważni i slalom na czworakach. 
Wszystkie dzieci dzielnie się spisały, tym bardziej, że zmagania sportowe 
odbywały się pod czujnym okiem olimpijczyków, którzy przybyli na tą 
ważną uroczystość. Swoją obecnością zaszczycili nas: Mirosława Sagun, 
Barbara Madejczyk, Jan Huruk, Romuald Rasiak, oraz Bogusława 
Olechnowicz, która objęła patronat nad klasą I i dokonała uroczystego 
pasowania na ucznia. Dumni już uczniowie na zakończenie podziękowali 
wierszami i piosenkami wszystkim przybyłym gościom.

Inf. własna

Nowy rok szkolny 2008/2009 rozpoczął się na dobre. Jak co roku 
starannie przygotowywaliśmy się do wyboru naszego samorządu. 
Najpierw kandydaci przedstawili swoje programy, w których obiecywali 
godnie i uczciwie reprezentować brać uczniowską. Następnie rozpoczęła 
się szeroko zakrojona kampania przedwyborcza, w której nie brakowało 
wesołych plakatów i zabawnych haseł. Uroczysty dzień nastąpił 26 
września. Wszyscy uczniowie naszej szkoły przystąpili do wyborów. Po 
przeliczeniu głosów pani dyrektor szkoły ogłosiła wyniki wyborów na 
uroczystym apelu. Przewodniczącą Samorządu Uczniowskiego w roku 
szkolnym 2008/2009 została Jolanta Leśkiewicz. Po ogłoszeniu wyników 
nowa przewodnicząca otrzymała gratulację i życzenia.

Samorząd Uczniowski Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków 
w Kwakowie

4 października rozpoczął się „ Światowy tydzień zwierząt”. Już po raz 
kolejny staramy się przypomnieć wszystkim, że zwierzęta potrzebują 
naszej opieki, miłości i troski. Z tej okazji został zorganizowany konkurs 
fotograficzny pt.” Mój pupil”. Uczniowie przynieśli zdjęcia swoich 
ulubieńców i o dziwo nie były to tylko pieski i kotki. Można było zobaczyć 
papugi, chomiki, myszki, a nawet kolorowe rybki. W naszej szkole działa 
także „ Koło przyjaciół zwierząt”, które nie tylko w październiku pamięta, 
że „ ochrona zwierząt to nie śmieszne hobby, ale obowiązek i miara 
człowieczeństwa”. Wszyscy uczniowie naszej szkoły zdają sobie sprawę, 
że taki tydzień powinien trwać cały rok.

Samorząd Uczniowski Szkoła  Podstawowa
im. Polskich Olimpijczyków w Kwakowie

KWIATY DLA PATRONKI

„Światowy tydzień zwierząt”

Mamy nowy Samorząd
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KULINARIA

Nasza witryna

Dziś francuskie naleśniki

• Warto wiedzieć:
   Od połowy XIX wieku crepes, (czyli 
naleśniki) stały się nie tylko przekąską 
podawaną z 
   serem i szynką, ale też jednym z 
popularnych francuskich deserów. Robi się 
je z mąki,
   masła i mleka. Aby były bardziej pulchne 
można dodać odrobinę piwa. Podaje się je 
na
   wiele sposobów. Spróbuj zrobić tort 
naleśnikowy umieszczając między plackami 
ulubione
   konfitury, masło orzechowe lub nutellę. 
Tort obłóż bitą śmietaną. Posyp orzechami 
lub
   owocami! Mniam, mniam.

• Crepes suzette dla 6 osób
   Składniki:
   250 g mąki
   3 jajka
   2 pomarańcze
   150 g masła
   100 g cukru pudru
   2 Łyżki likieru
   olej do smarowania
   cukier puder do posypania
   Pomarańcze umyj, osusz, zetrzyj skórkę na 
drobnej tarce, sok wyciśnij do osobnego
   naczynia.
   Podgrzej 50 g masła. Mikserem zmieszaj 
je z mąką, jajkami, połową soku i łyżką 
likieru. 
   Przełóż do miski, przykryj ściereczką i 
odstaw na dwie godziny.
   Rozpuść resztę masła, wymieszaj z 
cukrem pudrem, resztą soku i likieru i 
skórką
   pomarańczy. 
   Na rozgrzanej patelni usmaż naleśniki. Po 
przewróceniu na drugą stronę polej każdy
   niewielką ilością wymieszanego soku.
   Podgrzej około minuty. Jeszcze na patelni 
składaj naleśniki w ćwiartki. Odstaw je w 
ciepłe
   miejsce. Podawaj na gorąco posypane 
cukrem pudrem.

Smacznego! H.Ś.

Kobieta w kabaretach z Rembrandtem pod pachą… Co łączy kobietę, która w czarnych 
pończochach ze szwem tańczy w kabarecie, z bezcennym obrazem Rembrandta i małym 
żydowskim chłopcem? Dowiesz się czytając najnowsza książkę Manuli Kalickiej” 
Rembrandt, wojna i dziewczyna z kabaretu. Główna bohaterka – Irena Górecka, aby 
ocalić skórę ucieka wraz z sąsiadem i szoferem z bombardowanej Warszawy w 1939 roku. 
Sąsiad, urzędnik jednego z ministerstw, przewozi należący do pewnej hrabiny autoportret 
Rembrandta. „,Rembrandt, wojna i dziewczyna z kabaretu” to urzekająca abstrakcyjnym 
humorem ciepła komedia. A na zachętę dodam, że Irenka Górecka to nikt inny jak Franek 
Dolas w spódnicy.

Miłych wieczorów z książką -  Hajka – 
P.S. Franek Dolas – bohater filmu „Jak rozpętałem II wojnę światową”.

HUM☺R.........................................

Przygotuj się do walki z wirusami, żeby tryskać zdrowiem w sezonie katarów, przeziębień i 
grypy! Sprawny układ odpornościowy ochroni Cię przed chorobą lub pomoże ją pokonać, 
nawet, gdy wszyscy dokoła kichają i kaszlą. Jak go wzmocnić? Sięgnij po znany ze swoich 
bakteriobójczych właściwości syrop czosnkowy. Wyciśnij sok z 40 g zmiażdżonego 
czosnku, wymieszaj z 80 ml wody i 80 g cukru. Pij łyżkę syropu wieczorem.

Dużo zdrówka życzy H.Ś. 

Porady na jesienne przeziębienia

1 listopada to nie Święto Zmarłych, tylko Uroczystość Wszystkich Świętych - 
przypominają księża i biskupi. Tymczasem takie błędne nazwy pojawiają się np. 
w mediach, na ogłoszeniach w sklepach i urzędach, a nawet w kalendarzach. 1 
listopada to w Kościele katolickim Uroczystość Wszystkich Świętych, a w polskim 
kalendarzu - dzień Wszystkich Świętych. Taką nazwę podaje konkordat w art. 
9, gdzie wymienione są dni wolne od pracy. - Ludzie mylą dwa dni: uroczystość 
Wszystkich Świętych, która wypada zawsze 1 listopada, i wspomnienie Wszystkich 
Wiernych Zmarłych 2 listopada, nazywane również Dniem Zadusznym - tłumaczy 
ks. bp Tadeusz Pieronek, Przewodniczący Kościelnej Komisji Konkordatowej. - 
Pierwszy dzień jest poświęcony na uczczenie tych, którzy zmarli i “poszli do góry”, 
a drugi - na modlitwę w intencji tych, którzy czekają na Niebo - wyjaśnia.

1 listopada to nie Święto Zmarłych...
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Od 2 do 6 października uczestniczyliśmy w Między-narodowym Turnieju Piłki Nożnej o „Trofeum Rady Miejskiej Valki” na 
Łotwie. Do udziału w turnieju zostały zaproszone drużyny dorosłych i dzieci z gminy Kobylnica. Reprezentowali nas: uczniowie 
z gminnych szkół oraz pracownicy samorządowi i przedstawiciele klubów piłkarskich. Podróż do łotewskiej Valki wydawała 
się nie mieć końca (1200 km), mieliśmy jednak przerwy w podróży, które były okazją do relaksu i podziwiania krajobrazów 
wschodniej Polski, Litwy i Łotwy. Podróż bez granic dla starszych była wspomnieniem strzeżonych przejść granicznych, dla 
młodszych ciekawostką już historyczną. Na dłużej zatrzymaliśmy się w Rydze - stolicy Łotwy, która przywitała nas piękną 
pogodą i architekturą, gdzie historia przeplatała się z nowoczesnością. Katedra obok centrum handlowego, gdzie królują 
światowe marki a na ulicy handlarze bursztynów i „matrioszek”. W równie pięknej i słonecznej Valce, na nowoczesnym 
stadionie sportowym rozegrane zostały mecze pomiędzy drużynami z Łotwy, Litwy, Estonii, Francji i Polski. Głównym celem 
spotkania było promowanie piłki nożnej jako formy aktywnego spędzania czasu, możliwość nawiązania przyjaźni i kontaktów 
między zespołami. Zdecydowanym faworytem turnieju byli Francuzi i to właśnie oni zdobyli puchar Rady Miejskiej Valki. 
Uczestnicy turnieju mieli okazję spotkać się z władzami Valki w siedzibie Rady Miejskiej, gdzie przekazaliśmy upominki 
dla przedstawicieli samorządu i drużyn turniejowych. Nasi gospodarze zadbali o promocję swojego regionu organizując 
nam atrakcyjne wycieczki: Valka, Valga i Cesis. W grudniu 2007 roku Łotwa i Estonia weszły do strefy Schengen i miasta 
graniczne Valka i Valga stały się bardziej dostępne dla ruchu turystycznego.

Hajka Święch
i Anna Kasprzak 

Walka w Valce


